

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**PROBLEMS OF SOCIAL POLICY IMPLEMENTATION ON A
REGIONAL LEVEL**

Zhang Yifan

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

N.S. Minko

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: consists of 60 pages, includes 3 chapters, refers to 50 sources

2. Keywords: REGIONAL SOCIAL POLICY; POLICY IMPLEMENTATION; INTERNATIONAL REGIONAL COOPERATION; SOCIAL GOVERNANCE; LEGAL COORDINATION

3. The content of the work

Object of the study public relations in the field of social policy implementation on a regional level. This research takes the implementation of social policies in major global regional integration organizations and cooperation mechanisms as the research object, with a focus on analyzing the policy practices of regional organizations such as the European Union, ASEAN, and China Yangtze River Delta Region in employment security, social security, public health, educational coordination, and other fields. It explores the commonalities and individual characteristics of regional social policy implementation under different development levels and cultural backgrounds.

Subject of the study includes a set of specific legal measures in the field of social policy implementation on a regional level.

The aim of the thesis: The purpose of this study is to develop directions for improving the of social policy implementation on a regional level. This study focuses on the prominent issues in the implementation of regional social policies. Through theoretical analysis and empirical research, it systematically combs the obstacles in policy implementation, contradictions in resource allocation, and dilemmas in international legal coordination, and proposes targeted and operable solutions. The goal is to provide theoretical support and practical references for improving the implementation mechanism of regional social policies and enhancing regional governance efficiency.

Methods of research: A multi - dimensional research approach is adopted to ensure the scientificity and rigor of conclusions:

1. Literature research method: Sorting out academic achievements in the fields of regional social policies and international cooperative governance at home and abroad to grasp research trends.

2. Case analysis method: Selecting typical cases of social policy implementation in regional organizations to deeply analyze successful experiences and lessons.

3. Comparative research method: Comparing social policy implementation models in different regions to summarize rules and extract optimization paths.

4. Normative analysis method: Combining international treaties, regional agreements, and other legal documents to analyze the legal framework and institutional defects of policy implementation.

Results: The study identifies three core issues in the implementation of regional social policies:

First, the formulation of policies lacks sufficient regional coordination, leading to disconnection between objectives and actual regional needs, and insufficient legal binding force.

Second, during implementation, restrictions of national sovereignty, interest games, and differences in execution capabilities significantly reduce policy effectiveness.

Third, unbalanced resource allocation and the lack of a supervision and evaluation mechanism restrict policy sustainability.

In response, this paper proposes systematic solutions from aspects such as improving legal coordination mechanisms, innovating implementation models, optimizing resource allocation, and strengthening public participation.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the thesis can be used to provide new ideas and strategic directions for social policy implementation on a regional level.

.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем диссертационной работы: 60 страниц, 3 главы, 50 источников.

2. Ключевые слова: РЕГИОНАЛЬНАЯ СОЦИАЛЬНАЯ ПОЛИТИКА; РЕАЛИЗАЦИЯ ПОЛИТИКИ; МЕЖДУНАРОДНОЕ РЕГИОНАЛЬНОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО; СОЦИАЛЬНОЕ УПРАВЛЕНИЕ; ПРАВОВАЯ КООРДИНАЦИЯ

3. Содержание работы

Объектом исследования общественные отношения в сфере реализации социальной политики на региональном уровне. В данном исследовании в качестве объекта исследования рассматривается реализация социальной политики в основных глобальных региональных интеграционных организациях и механизмах сотрудничества с акцентом на анализе политических практик региональных организаций, таких как Европейский союз, АСЕАН и дельта реки Янцзы в Китае, в сфере обеспечения занятости, социального обеспечения, общественного здравоохранения, координации образования и других областях. В нем изучаются общие черты и индивидуальные особенности реализации региональной социальной политики в условиях различных уровней развития и культурных традиций.

Предмет исследования включает набор конкретных правовых мер в области реализации социальной политики на региональном уровне.

Цель данного исследования – разработка направлений для улучшения реализации социальной политики на региональном уровне. Данное исследование фокусируется на важных вопросах реализации региональной социальной политики. С помощью теоретического анализа и эмпирических исследований оно систематически прочесывает препятствия в реализации политики, противоречия в распределении ресурсов и дилеммы в международной правовой координации и предлагает целевые и действенные решения. Цель состоит в том, чтобы предоставить теоретическую поддержку и практические рекомендации для улучшения механизма реализации региональной социальной политики и повышения эффективности регионального управления.

Методы исследования: Комплексный исследовательский подход использован для обеспечения научности и четкости выводов:

1. Метод исследования литературы предполагает: анализ академических достижений в области региональной социальной политики и международного кооперационного сотрудничества в стране и за рубежом для понимания тенденций исследования.

2. Метод анализа случаев учитывает: осмысление типичных случаев реализации социальной политики в региональных организациях для глубокого анализа передового опыта.

3. Метод сравнительного исследования использует: сравнение моделей реализации социальной политики в разных регионах учтено для обобщения правил и выявления направлений ее оптимизации.

4. Метод нормативного анализа включает: анализ международных договоров, региональных соглашений и других правовых документов для построения правовой базы и институциональных основ реализации политики.

Результаты: В исследовании определены три основные проблемы в реализации региональной социальной политики. Во-первых, формулирование политики не имеет достаточной региональной координации, что приводит к расхождениям между целями и фактическими региональными потребностями, а также недостаточной юридической обязательной силе. Во-вторых, во время реализации ограничения национального суверенитета, рассогласованность интересов и различия в возможностях исполнения значительно снижают эффективность политики. В-третьих, несбалансированное распределение ресурсов и отсутствие механизма надзора и оценки ограничивают устойчивость политики. В ответ на это в работе предлагаются систематические решения, складывающиеся из таких аспектов, как улучшение механизмов правовой координации, инновационные модели реализации, оптимизация распределения ресурсов и усиление общественного участия.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты диссертационной работы достоверны. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты диссертации могут быть использованы для выработки новых идей и стратегических направлений реализации социальной политики на региональном уровне.